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Ministrul Economiei: Exista o batalie în interiorul UE pentru a atrage companiile

mari din Rusia, Ucraina si Belarus

Exista o batalie interna în UE pentru a atrage companiile care pleaca din Rusia, Ucraina, Belarus si Asia,

însa în România nu exista deocamdata un loc unic de contact cu investitorii, a afirmat, marti, Florin

Spataru, ministrul Economiei, în cadrul unei conferinte.

 

"Vedem în acest moment o întrerupere a lanturilor de aprovizionare. Vedem ca marile companii care îsi doreau

dezvoltarea unor linii de business bazate pe o calitate normala, dar pe un pret foarte mic, nu mai functioneaza în

acest moment. De asemenea, UE si-a setat anumite obiective, de dezvoltare sustenabila, de productie de energie

verde. Nu poti sa dezvolti aceste lanturi de aprovizionare când te bazezi pe achizitia de materii prime dintr-o zona

care nu functioneaza pe aceleasi principii", a spus el, în conferinta "Reindustrializarea României".

 

Potrivit lui Spataru, o companie mare care vine în România atrage dupa ea zeci, sute de alte companii.

 

"Din acest motiv, la nivelul Ministerului Economiei, împreuna cu Reprezentanta Permanenta si cu atasatii

economici din ambasade am initiat aceasta comunicare pentru a atrage investitii mari. Factorul de multiplicare este

esential în dezvoltarea economiei. Sprijinirea unor astfel de investitori din partea statului este posibila cu conditia

crearii acestui factor de multiplicare. Pentru ca, pâna la urma, statul nu face altceva decât sa finanteze o investitie

majora având la rândul lui venituri prin acest factor de multiplicare. Iar discutiile pe care le avem cu ministrul

Finantelor duc în aceasta directie", a sustinut oficialul în cadrul evenimentului organizat de Ziarul Financiar.

 

Întrebat ce lipseste acum ca România sa atraga investitorii, Spataru a raspuns: "Cred ca lipseste acel single point of

contact. Aceasta lipseste de mai multi ani în România. Am initiat un memorandum la nivelul Guvernului prin

crearea unui grup de actiune din care face parte si Ministerul Economiei, pentru a putea fi mult mai pragmatici în

acest demers. Daca vine un investitor si începe sa bata la 7-10-15 usi, fara sa aiba o concluzie clara, bineînteles ca

decizia treneaza si se orienteaza spre zone mai favorabile, bate la alte usi. Haideti sa recunoastem: este o batalie

interna la nivelul Uniunii Europene pentru relocarea acestor investitori mari".

 

El a subliniat, de asemenea, ca Ministerul Economiei nu si-a asumat pâna acum rolul de coalizator. "Ministerul

Economiei este ministerul economiei românesti, nu al economiei de stat. Am început colaborari directe cu

asociatiile de business pentru a discuta posibilitatea de a atrage. Ma refer la relocare, nu doar din Rusia, Ucraina

sau Belarus, ci si din Asia, dar si la dezvoltarea ulterioara", a precizat acesta.

 

România are posibilitatea sa vina cu un plan customizat pentru fiecare investitor în parte, a mai spus Spataru,

precizând ca în acest moment exista discutii cu cel putin un mare investitor care vrea sa vina în România.
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